
Połaniec, dnia 2005.12.29

Protokół XXXVII/05
z sesji Rady Miejskiej w Połańcu w dniu 29 grudnia 2005 roku.

Obrady były nagrywane na taśmy magnetofonowe.

Początek obrad - godz. I I 0 0

Zakończenie obrad - godz. 1500

Przewodniczący Rady Miejskiej - p. Edward Bobiński otworzył obrady i powitał
wszystkich przybyłych na sesję: p. radnych, p. Janusza Gila - burmistrza Miasta i Gminy
p. Jana Krygowskiego - zastępcę burmistrza Miasta i Gminy, dyrektorów i kierowników
jednostek podległych Gminie, kierowników wydziałów Urzędu, przedstawicieli jednostek
pomocniczych i dziennikarzy.

Następnie, p. Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad ponieważ
w chwili otwarcia obrad, w sesji uczestniczyło 14. spośród 15. radnych. Spóźnił się radny
p. Edward Słoma. y

Później p. Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał zaplanowany porządek obrad
i zapytał, czy są zgłaszane propozycje zmian.

Propozycję zmiany - w imieniu p. Burmistrza - zgłosił p. Henryk Błąd - skarbnik Gminy
prosząc o zdjęcie z porządku obrad - z przyczyn formalnych - projektu uchwały w sprawie
przyjęcia „Programu pomocy de minimis udzielanej przedsiębiorstwom na terenie Miasta
i Gminy Połaniec w zakresie tworzenia miejsc pracy" oraz zwolnień od podatku od
nieruchomości.

Pan Skarbnik Gminy wyjaśnił, że dla podjęcia tej uchwały wymagana jest opinia Urzędu
Ochrony Konkurencji i Konsumentów, lecz opinia - nawet faksem me nadeszła pomimo że
termin upłynął 19 grudnia 2005 roku. W tej sytuacji podjęcie uchwały zostanie przesunięte na
kolejną sesję.

Innych propozycji zmian nie zgłoszono.

Głosowanie:
za zmianą zaproponowaną - 14 osób (jednomyślnie)

przez p. Skarbnika

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji.



2. Przyjęcie protokołu XXXVI/05.

3. Podjęcie uchwał dotyczących 2005 roku - w sprawie:

- zmian w budżecie Miasta i Gminy na 2005 rok,

- wydatków budżetu Miasta i Gminy, które w 2005 roku nie wygasają z upływem roku
budżetowego.

4. Rozpatrzenie wniosku Starostwa Powiatowego w Staszowie w sprawie współrealizacji
dodatkowych zadań od 2006 roku.

5. Podjęcie uchwał dotyczących 2006 roku - w sprawie:

- zmiany Uchwały Rady Miejskiej Nr XXXVI/256/05 z dnia 30 listopada 2005 roku
w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych,

- wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości,

- uchwalenia budżetu Miasta i Gminy na 2006 rok,

- ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przed-
szkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Połaniec.

6. Interpelacje radnych.

7. Dyskusja i wolne wnioski.

8. Zakończenie obrad.

Ad. 2

Zanim przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu z sesji w dniu 30 listopada
2005 roku, głos zabrał radny - p. Stanisław Wójcik twierdząc, że w ostatnim numerze
Merkuriusza Połanieckiego, na jego wypowiedzi oraz wypowiedzi p. Marii Pawlik, z sesji
Rady Miejskiej w dniu 27 października nałożono cenzurę, przez pominięcie ich nazwisk,
pomimo że uczestniczyli w dyskusjach.

Pan radny zaznaczył, że zabiera głos w imieniu mieszkańców Miasta i Gminy, więc
społeczność powinna wiedzieć, że jest radnym aktywnym. Dodał też, że oczekuje przeprosin na
łamach Merkuriusza Połanieckiego.

Pan Stanisław Wójcik przygotował w tej sprawie List otwarty.

(List w aktach - I wersja z 29 grudnia 2005 roku oraz II wersja z 13 stycznia 2006 roku.)



Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy, wyraził ubolewanie z powodu pominięcia
w Merkuriuszu Połanieckim wypowiedzi radnych p. Mani Pawlik i p. Stanisława Wójcika.

Pan Burmistrz przyznał, że z powodu nawału pracy me czytał tekstu przed podaniem do druku,
i zapewnił, że w przyszłości taka sytuacja nie zdarzy się.

Pan Stanisław Wójcik przypomniał, że Merkuriusz Połaniecki jest pismem Rady Miejskiej
i stwierdził, że odnosi wrażenie iż Merkuriusza redaguje ktoś z zewnątrz.

Pan Grzegorz Gorycki - radny, zauważył, że po to Rada ustaliła, że protokoły z sesji mają być
dość szczegółowe, by w Merkuriuszu nie zamieszczać całego protokołu, który jest przecież
dostępny w Biurze Rady Miejskiej i na stronach Biuletynu Informacji Publicznej.

Pan Stanisław Wójcik odpowiedział, że nie wszyscy mieszkańcy Miasta i Gminy Połaniec mają
dostęp do Intemetu, zaś Merkuriusza każdy może kupić.

Rada przyjęła protokół XXXVI/05

Głosowanie:
za przyjęciem protokołu XXXVI/05 - 12 osób
przeciwko
wstrzymało się od głosu - 2 osoby

Ad. 3

Przystąpiono do podejmowania uchwał.

1. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy na 2005 rok.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Henryk Błąd - skarbnik Gminy -

- Przedłożony Radzie projekt uchwały porządkuje budżet na zakończenie roku. Przygotowane
zmiany zostały przesłane p. radnym, a następnie szczegółowo omówione na zebraniach
komisji.

Zaistniała jednak konieczność dokonania kolejnych zmian, dlatego w ramach autopoprawek
p. Burmistrz proponuje następujące zmiany:

W dochodach (załącznik nr 1) proponuje się:

- w dziale 754 - Bezpieczeństwo publiczne, usunąć dotację ze Starostwa Powiatowego
w kwocie 2 000 zł na zakup sprzętu dla OSP Zdzieci Stare, ponieważ środki te zostaną
przekazane dopiero w styczniu 2006 roku, a obecnie Starostwo pozostawia je jako
nie wygasające,



- w dziale 758 - Różne rozliczenia wprowadzić subwencję oświatową w kwocie 8 385 zł.

W wydatkach (załącznik nr 2) proponuje się:

- w dziale 400 - Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę
zmniejszyć o 2 000 zł środki w § 4300, a o tę kwotę zwiększyć środki w dziale 852 -
§ 3110 na zapomogi,

- w działach: 750 - Administracja publiczna, 751 - Urzędy naczelnych organów władzy
państwowej i 851 - Ochrona zdrowia dokonano zmniejszeń i zwiększeń na łączną kwotę
14 907 zł,

- w dziale 754 - Bezpieczeństwo publiczne, zmniejszono środki dla OSP Zdzieci Stare
o 2 000 zł. Poza tym w § 4210 zwiększono środki o 5 124 zł, a w § 6060 zmniejszono
środki o 5 124 zł,

- w dziale 754 - Bezpieczeństwo publiczne, dokonano zmniejszeń o 6 000 zł, w dziale 801
- Oświata i wychowanie o kwotę 1 385 zł i w dziale 926 - Kultura fizyczna i sport
o kwotę 1 000 zł (w sumie 8 385 zł).

W związku ze zmianami j w. dokonano też koniecznych zmian w pozostałych załącznikach.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 13 osób
przeciwko
wstrzymało się od głosu - 1 osoba

(Uchwała Nr XXXVII/261 /05)

2. Uchwała w sprawie wydatków budżetu Miasta i Gminy, które w 2005 roku nie wygasają
z upływem roku budżetowego.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Henryk Błąd - skarbnik Gminy, informując, że
zaistniała potrzeba dokonania autopoprawek w przygotowanym projekcie uchwały. Jest to:



- w dziale 600 - Transport i łączność, zmiana § 6050 na § 6620 (przebudowa drogi
powiatowej),

- w dziale 851 - Ochrona zdrowia, w § 4210 zamiast kwoty 21 300 zł wpisano 20 538 zł,

- do wydatków mewygasających w dziale 754 - Bezpieczeństwo publiczne, przenosi się
19 600 zł na zadanie „Koncepcja odbudowy fauny i flory rzeki Czarnej Staszowskiej oraz
poprawy bezpieczeństwa przeciwpowodziowego i odbudowy urządzeń wodnych
z uwzględnieniem walorów turystyczno - przyrodniczych na odcinku od zapory
„Chańcza" do ujścia rzeki Czarnej Staszowskiej do Wisły".

Pan Jacek Tarnowski - radny, zapytał na jakim etapie są prace na zadaniu inwestycyjnym
„Przebudowa drogi powiatowej nr 0105 T Stopnica - Podlesie - Wilkowa - Połaniec", i czy
w każdej miejscowości przez którą droga przebiega, będą wykonane chodniki.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że dopiero w nowym 2006 roku
rozpoczną się prace związane z przebudową tej drogi, ponieważ jeden z potencjalnych
wykonawców odwołał się od rozstrzygnięcia przetargowego (nieskutecznie), co opóźniło
prace.

Pan Burmistrz dodał, że w sołectwach chodniki przy tej drodze będą po jednej stronie. Na
tutejszym terenie chodnik będzie od Połańca do Zrębina.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Głosowanie:

za podjęciem uchwały - 14 osób (jednomyślnie)

(Uchwała Nr XXXVII/262/05)

Ad. 4
Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy poinformował, że Starostwo Powiatowe

w Staszowie złożyło propozycję współfmansowania przez wszystkie gminy dodatkowych
zadań od 2006 roku. Jeśli Rada zdecyduje, by włączyć się w realizację tych zadań, sprawa musi



mieć odzwierciedlenie w budżecie przyszłego roku, stąd konieczne jest rozważenie pisma
zanim będą podejmowane kolejne uchwały.

Pan Burmistrz przypomniał, że pierwsza propozycja tyczy współfinansowania Powiatowego
Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Staszowie, który mógłby być powołany i na
ten cel opłata roczna wynosiłaby 1 zł od mieszkańca.
Druga propozycja, to udział gmin w budowie nowego bloku operacyjnego dla szpitala
w Staszowie, zaś roczna opłata to 4 zł od osoby.
W sumie z budżetu Miasta i Gminy Połaniec w 2006 roku byłaby to suma 62 500 zł, a środki są
wstępnie zabezpieczone jako rezerwa budżetowa.

Pan Burmistrz dodał, że o powołanie w Staszowie takiego zespołu, wnioskował osobiście 4 -
5 lat temu, lecz dopiero obecnie istnieje szansa jego utworzenia. Sprawa jest istotna, ponieważ
rocznie z terenu powiatu, na komisję do Opatowa musi dojechać 800 - 900 osób, a ludzie ci
niejednokrotnie nie mają możliwości powrotu do domów w godzinach późno wieczornych.
Największym kosztem związanym z utworzeniem zespołu, jest remont pomieszczeń oraz ich
przystosowanie - w sumie około 250 000 zł, i zostanie to zrealizowane ze środków Starostwa.
Wnioskowana złotówka od mieszkańca przeznaczona zostanie na wyposażenie. W przyszłości
składka może być mniejsza niż 1 złoty, albo w ogóle nie będzie potrzebna.

Odnośnie budowy nowego bloku operacyjnego p. Burmistrz wyjaśnił, że po raz ostatni - na 5
lat - sanepid przedłużył zgodę na prowadzenie operacji chirurgicznych w starych
pomieszczeniach, nie spełniających współczesnych wymogów. W szpitalu w Staszowie do tej
pory wyremontowano 5 oddziałów, lecz bez nowoczesnego bloku operacyjnego szpital nie ma
możliwości funkcjonowania. Koszt budowy to około 10 000 000 złotych, zaś inwestycja będzie
realizowana w latach 2006 - 2010. Bez środków z zewnątrz wybudowanie bloku operacyjnego
jest niemożliwe. Na jednym z zebrań samorządy - oprócz Rytwian, wyraziły pozytywną opinię
o projekcie przystąpienia do realizacji tej inwestycji.

W dyskusji udział wzięli:

1/ p. Stanisław Wójcik - radny, zaproponował, aby nie tworzyć w Staszowie zespołu,
lecz należałoby spowodować, by 1 - 2 razy w miesiącu komisja z Opatowa przyjeżdżała do
poszczególnych gmin, aby przeprowadzać stosowne badania.

W sprawie budowy bloku operacyjnego p. radny wyraził obawę, że po wybudowaniu
nowego bloku operacyjnego i wyremontowaniu pozostałych pomieszczeń szpitalnych,
całość zostanie sprzedana za bezcen, jak już się to zdarzyło w odniesieniu do wielu
zakładów, w tym również Elektrowni Połaniec.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że samorządy ze Starostwem,
z pewnością nie wyrażą zgody na sprzedaż szpitala,

2/ p. Stanisław Śledź - radny, poinformował że jest przedstawicielem tutejszej Rady, w Radzie
Społecznej Osób Niepełnosprawnych w Staszowie, więc kwestia utworzenia Zespołu



Orzekającego w Staszowie była analizowana i pozytywnie zaopiniowana, ponieważ nie jest
to komisja dla potrzeb Zakładu Ubezpieczeń Społecznych czyli rentowych, lecz dla osób,
które miałyby prawo korzystania ze świadczeń Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób
Niepełnosprawnych. Warunkiem uzyskania pomocy z PFRON jest orzeczenie
o niepełnosprawności, zaś pomoc może być udzielana na różne cele, np. na dostosowanie
łazienki dla potrzeb osoby niepełnosprawnej, czy dofinansowanie zakupu aparatu
słuchowego, lub innego sprzętu. Z tych środków korzystają też ośrodki dla
niepełnosprawnych, np. Warsztaty Terapii Zajęciowej w Połańcu. Po utworzeniu, zespół
orzekający byłby finansowany ze środków budżetu państwa,

3/ p. Ewa Wanatko - radna, nadmieniła, że z pisma Starostwa wynika, że na utrzymanie
Zespołu Orzekającego mają być płacone składki od 2006 roku - i nie wiadomo przez ile lat,
więc dodała, że wyraża zgodę na uiszczenie składki, tylko w 2006 roku.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że 12 000 zł dla Gminy Połaniec
nie jest zbyt dużą sumą, a po utworzeniu, instytucja ta będzie utrzymana przez Wojewodę.
Opatów otrzymuje rocznie około 140 000 zł na działalność Zespołu ds. Orzekania
o Niepełnosprawności. Poza tym dla istnienia powiatu, ważne jest aby funkcjonowało
w mm jak najwięcej agend,

4/ p. Jacek Tarnowski - radny, również podzielił obawy wyrażone przez p. Ewę Wanatko,
stwierdzając, że składka przez rok, czy półtora jest do przyjęcia, ale żeby się nie okazało, że
raz wyrażona zgoda będzie obowiązywała przez wiele kolejnych lat.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że jeśli miałyby to być
zobowiązania wieloletnie - po przedłożeniu warunków przez Starostwo - na jednej
z przyszłych sesji należałoby podjąć stosowną uchwałę. W wypadku działań
jednorazowych, wystarczyłoby porozumienie ze Starostwem,

5/ p. Stanisław Wójcik - radny, nadmienił, że Połaniec ma już problem z zabezpieczeniem
całodobowej opieki medycznej dla mieszkańców, więc nie należy podpisywać zobowiązań,
które nie są dla Gminy obowiązkowe,

6/ p. Stanisław Śledź - radny, przypomniał, że w przyszłych latach na utrzymanie Zespołu
Orzekającego składka może wynosić 0,50 zł lub mniej,

II p. Andrzej Wawrzyniec - radny, stwierdził że należy popierać wszelkie działania
zmierzające do poprawy sytuacji osób niepełnosprawnych, bo to pomoc me tylko dla
samych zainteresowanych, ale także dla ich rodzin.

Komisje wyraziły opinie o propozycji Starostwa.
-

Komisja Zdrowia wyraziła zdanie, że jeśli inne gminy powiatu staszowskiego zgodzą się
współuczestniczyć w realizacji zadań wyszczególnionych w piśmie Starostwa, Połaniec także
włączy się w te przedsięwzięcia.



Komisja Rolnictwa, analizowała pismo, lecz me zajęła stanowiska wobec wniosku Starostwa.

Komisja Oświaty analizowała pismo, lecz nie zajęła stanowiska wobec wniosku Starostwa.

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała wniosek Starostwa pod warunkiem, że
w utworzenie w Staszowie Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności, i na
realizację bloku operacyjnego, finansowo włączą się także pozostałe gminy powiatu
staszowskiego,

8/ p. Jacek Tarnowski - radny, zgłosił wniosek formalny by oddzielnie głosować obydwie
propozycje Starostwa.

Głosowanie:
za wnioskiem p. J. Tarnowskiego - 1 osoba
przeciwko - 11 osób
wstrzymało się od głosu - 3 osoby

za stanowiskiem Komisji Budżetu - 12 osób
przeciwko - 1 osoba
wstrzymało się od głosu - 3 osoby

Ad. 5

Kontynuowano podejmowanie uchwał.

3. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej Nr XXXVI/256/05 z dnia 30 listopada
2005 roku w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych.

Wprowadzenia do uchwały dokonał p. Henryk Błąd - skarbnik Gminy -

- W tym roku Regionalna Izba Obrachunkowa dopatrzyła się, że w podjętej 30 listopada
2005 roku Uchwale Nr XXXVI/256/05, w sprawie określenia wysokości stawek
w podatku od środków transportowych, nie wpisano informacji o wyłączeniu
z opodatkowania środków transportowych związanych wyłącznie z produkcją rolniczą.
Zapis taki istnieje w ustawie, czyli w akcie prawnym wyższego rzędu, pomimo to należy
wprowadzić zmianę w uchwale tutejszej Rady.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.



Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Głosowanie:

za podjęciem uchwały - 15 osób (jednomyślnie)

(Uchwała Nr XXXVII/263/05)

4. Uchwała w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Henryk Błąd - skarbnik Gminy -
- Podobna uchwała funkcjonuje w tutejszej Gminie od 2000 roku, lecz istnieje potrzeba jej

uaktualnienia. W obecnym projekcie uchwały dopisano, że zwolnienie przysługuje także
Warsztatom Terapii Zajęciowej.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opmię o projekcie uchwały.

Głosowanie:

za podjęciem uchwały - 15 osób (jednomyślnie)

(Uchwała Nr XXXVII/264/05)

5. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy na 2006 rok.

Głos zabrał p. Janusz Gil - Burmistrz Miasta i Gminy.

„Wysoka Rado, Szanowni Państwo !
Mottem dzisiejszego wystąpienia winny być słowa Alberta Schweitzera "Każdy

człowiek ma do uiszczenia niezwykły dług, a mianowicie za życie musi odpłacić życiem".

Kolejny, tym razem ostatni raz w tej kadencji, przystępujemy do dyskusji nad projektem
budżetu Miasta i Gminy na 2006 rok, i po raz pierwszy od wielu lat, ten budżet Gminy ma
szansę być uchwalony przed rozpoczęciem roku budżetowego. Każdy dobrze
skonstruowany budżet gminy to taki, w którym dochody majątkowe pochodzące ze
sprzedaży gruntów, budynków oraz unijne dochody pozabudżetowe służą finansowaniu
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inwestycji, a wydatki bieżące (w tym koszty obsługi długu) są niższe od dochodów
bieżących obejmujących własny potencjał dochodowy, subwencje, dotacje oraz inne
dochody o charakterze regularnym. Taka sytuacja finansowa pozwala generować nadwyżkę
dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi, która może być źródłem finansowania
inwestycji. Własny potencjał dochodowy rzutuje na jakość i wielkość środków
przeznaczonych na oświatę, opiekę społeczną, wydatki komunalne, ale równocześnie ma
wpływ na rozwój wydatków inwestycyjnych gminy. Dlatego należy je uczynić obszarem
szczególnego zainteresowania organów stanowiących i wykonawczych gminy.

Uchwalenie na dzisiejszej sesji budżetu na 2006 rok, pozwoli na wcześniejsze rozpoczęcie
procedur przetargowych i ogłoszenie konkursów na zadania realizowane przez organizacje
pożytku publicznego, i tym samym usprawni realizację zadań Gminy. Jak było już
wielokrotnie sygnalizowane, w roku przyszłym wydatki bieżące zrównają się z dochodami
budżetu. Jest to bardzo niebezpieczny moment dla finansów gminnych. Redukuje bowiem
do zera środki budżetowe na inwestycje. Zatem inwestycje mogą być realizowane tylko
poprzez zaciągane kredyty albo poprzez uruchomienie rezerw z lat poprzednich. Aby
zabezpieczyć realizację niezbędnych zadań inwestycyjnych zostały właśnie uruchomione
obydwa mechanizmy. Przewiduje się bowiem zaciągnięcie kredytu w kwocie 925 000 zł
oraz zaangażowanie środków z 2004 roku w kwocie 1 268 000 zł, jak również nadwyżki
budżetowej z 2005 roku w kwocie 2 691 000 zł. Powyższe zabiegi pozwolą na
uruchomienie inwestycji w kwocie 4 340 000 zł, finansowanych bezpośrednio z budżetu
Gminy. Poza tym pozostają jeszcze do wykorzystania środki na rachunkach
mewygasających, w wysokości 1 300 000 zł, oraz z Gminnego Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 1 166 000 zł. Daje nam to łączną sumę
6 800 000 zł.

Łącznie z remontami, nakłady na odtworzenie majątku wyniosą prawie 8 000 000 zł.
Stanowi to około 30 % dochodów budżetu. Byłby to dosyć dobry wynik w zakresie
inwestycji. Powyższe dane powinny skłaniać do myślenia o budżecie samorządowym
w kategoriach strategicznych przedsięwzięć, stwarzających warunki do rozwoju
gospodarczego.

Gorzej natomiast jest w wydatkach bieżących, ponieważ zostały znacznie okrojone oraz
zmniejszone w porównaniu do roku 2005 -1 to prawie we wszystkich działach. Część z nich
będzie zapewne wymagała dofinansowania w ciągu roku, a niewielka korekta będzie
możliwa po zamknięciu roku 2005, to jest najprawdopodobniej w miesiącu marcu 2006
roku. Poza nadwyżką z 2005 roku, już pokazaną w projekcie budżetu, będzie do dyspozycji
jeszcze pewna kwota, wynikająca miedzy innymi z przekazanych przez Ministerstwo
Finansów udziałów z PIT za miesiąc grudzień 2005 roku, o której dowiemy się
prawdopodobnie w styczniu 2006 roku. Jednak ustalenie jej kwoty z przyczyn technicznych
jest jeszcze niemożliwe.

Chciałbym jeszcze przedstawić kilka podstawowych danych o budżecie, a więc:

- dochody budżetu łącznie z dotacją ze ZPORR wyniosą 27 030 160 zł, w tym dochody
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bez dotacji 25 965 160 zł, a więc widać, że następuje spadek dochodów Gminy
w stosunku do 2005 roku o 2 500 000 zł, a w stosunku do 2004 roku o 10 500 000 zł,

- wydatki zostały zaplanowane na poziomie 31 444 636 zł, w tym wydatki bieżące
27 104 536 zł, z tego wpłaty do Ministerstwa Finansów 3 072 224 zł, a więc realne
wydatki bieżące bez remontów wynoszą niecałe 23 000 000 zł.

W przyszłości, kiedy zanikną wpłaty do budżetu państwa, różnica pomiędzy dochodami
a wydatkami bieżącymi stanowić będzie o możliwościach inwestycyjnych Gminy,
powiększonych oczywiście o pozyskane środki zewnętrzne - głównie unijne oraz o kwotę
dyspozycyjną w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Dzięki

zakumulowanym środkom z poprzednich dobrych budżetów, w roku 2006 nie będzie
jeszcze dotkliwie odczuwany spadek potencjału finansowego Gminy. Również nie
zwiększy się w sposób znaczący zadłużenie Gminy, oscylując między 4 a 7 % dochodów
budżetu. Myśląc jednak o latach przyszłych, należy bezwzględnie racjonalizować wydatki
bieżące, poszukiwać nowych - niekoniecznie gorszych - ale tańszych rozwiązań,
wymuszając na Wysokiej Radzie ustalanie hierarchii celów, selekcji zamierzeń
i sformułowania realistycznego planu działania.

Biorąc pod uwagę zagrożenia budżetowe w przyszłych latach, wydaje się uzasadnionym
powrócenie do sposobu budżetowania zadaniowego, bowiem dzięki temu te ograniczone
środki finansowe mogą być lepiej lokowane i zarządzane. Można te pieniądze uczynić
społecznie bardziej użytecznymi, ponieważ sama konstrukcja jest bardziej przejrzysta. Co
prawda budżet zadaniowy, żeby go umiejętnie wdrożyć, wymaga pewnej odwagi
politycznej i profesjonalnych kadr, a poza tym wychodzą na jaw nieprawidłowości, jak na
przykład niegospodarność oraz to, że niektóre działania były zbędne z punktu widzenia
potrzeb lokalnych społeczności.

Wysoka Rado, jest już pewne, że z Funduszu Spójności Unii Europejskiej otrzymujemy
kwotę około 20 000 000 zł, i jest to bardzo poważne wyzwanie dla Rady Miejskiej,
Burmistrza, pracowników Urzędu Miasta oraz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej,
zarówno po stronie organizacyjnej, technicznej jak i prawnej. Realizacja tego zadania
przewidziana jest na okres dwóch lat, a więc przeciągnie się poza okres obecnej kadencji.
Jego pomyślne rozwiązanie byłoby ogromnym sukcesem, przede wszystkim Wysokiej
Rady, niezależnie od układów politycznych kolejnych kadencji.

Drodzy Państwo, prace nad obecnym kształtem budżetu trwały około trzech miesięcy
i powinny być wynikiem kompromisu pomiędzy potrzebami, a możliwościami budżetu.
Przekazując projekt budżetu do uchwalenia Wysokiej Radzie, liczę na Państwa rozwagę
oraz obiektywizm podczas głosowania nad ostatecznym kształtem budżetu, ponieważ
wszystkie nasze działania winny służyć głównemu celowi, jakim jest zapewnienie
wspólnocie samorządowej nowoczesnych i godziwych warunków życia oraz dostępności do
najwyższej jakości usług publicznych i przyjaznego klimatu inwestycyjnego. W roku 2006
zamierzamy kontynuować rozpoczęte zadania, doskonalić jakość usług i podejmować nowe
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wyzwania, oferując ducha otwartości, przedsiębiorczości oraz rzeczowość w rozwiązy-
waniu problemów.

Jeszcze raz dziękuję wszystkim, którzy aktywnie uczestniczyli w realizacji zadań w roku
2005. Wykonaliśmy wspólnie wiele, lecz jeszcze więcej jest do wykonania, i do tej dalszej
współpracy w roku 2006 serdecznie zapraszam."

Następnie p. Burmistrz Miasta i Gminy poprosił, aby p. Skarbnik przedstawił dalszą część
informacji na temat projektu budżetu na 2006 rok.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej podziękował p. Burmistrzowi za
przedstawienie informacji o projekcie budżetu na 2006 rok, i nadmienił, że projekt budżetu
był szczegółowo analizowany na zebraniach komisji, więc wypowiedź p. Skarbnika
powinna zawierać jedynie najbardziej istotne zagadnienia.

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej również podkreślił, że od 1997 roku, po raz pierwszy
budżet uchwalany jest w roku poprzednim, co pozwoli terminowo przygotować do
realizacji zagadnienia inwestycyjne, wymagające procedury określonej w ustawie
o zamówieniach publicznych.

Pan Henryk Błąd - skarbnik Gminy potwierdził, że jego informacja będzie syntetyczna, bo
stanowi jedynie uzupełnienie danych, które przedstawił p. Burmistrz.

Pan Skarbnik nadmienił, że w obowiązującym terminie projekt budżetu na 2006 rok, wraz
z informacją o stanie mienia komunalnego, został przedłożony Radzie Miejskiej, a także
Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Kielcach. RIO wyraziła pozytywną opinię o projekcie
budżetu.

Pan Skarbnik Gmmy poinformował, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach
liczy 3 strony, więc odczytał jedynie sentencję Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej, o wyrażeniu pozytywnej opinii, w brzmieniu :
„Reasumując powyższe ustalenia stwierdzić należy, iż przedłożony projekt budżetu Gmmy
Połaniec na 2006 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami,
spełnia wymogi wynikające z obowiązujących przepisów prawa, w szczególności
wymienione w treści uchwały Składu Orzekającego, a także wymogi wynikające
z obowiązanych zasad budżetowych roczności, szczegółowości oraz równowagi
budżetowej, w związku z czym należało postanowić jak w sentencji."

(Uchwała nr 1147/2005 II Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Kielcach z dnia 7 grudnia 2005 roku - w aktach.)

Następnie, p. Skarbnik Gminy poinformował, że dochody budżetu Miasta i Gmmy ustalono
na 27 030 160 zł. Z tego środki unijne stanowią 1 065 000 zł, które przez ZPORR powinny
wpłynąć do budżetu, na budowę boisk przyszkolnych przy ul. Żapniowskiej w Połańcu.
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Pozostała kwota, to prawie 26 000 000 zł i na tym poziomie budżet powinien się
ustabilizować w latach następnych, czyli raczej nie powinien już spadać.

Struktura dochodów wygląda następująco:

- podatki i opłaty
(w tym podatki od nieruchomości

- subwencje
- udziały w podatkach państwowych
- dotacje
- pozostałe dochody

12
11
5
4
2
1

242 380 zł
550 000 zł)
721 107 zł
642 000 zł
485 495 zł
939 178 zł

(45,3%)

(21,2%)
(17,2%)
( 9,2%)
(7,1%)

Wydatki stanowią 31 449 432 zł. Z ogólnej kwoty wydatków zadania własne stanowią
29 255 611 zł. Na wydatki bieżące przeznaczone będzie 27 109 332 zł. Wydatki
majątkowe, czyli inwestycyjne to 4 340 100 zł. Na inwestycje będzie też przeznaczone
1 181 143 zł z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Poza tym
na remonty i prace odtworzeniowe przeznacza się 1 080 000 zł, zaś na wydatkach
mewygasających w części dotyczącej inwestycji i remontów 853 500 zł. Inwestycje
i remonty łącznie będą realizowane za sumę 7 454 743 zł.

Deficyt budżetowy wynosi 4 419 272 zł i będzie on pokryty z kredytów - 925 000 zł,
z nadwyżki z lat ubiegłych 2 693 446 zł i wolnych środków pieniężnych na rachunku
bieżącym wynikających z kredytów i pożyczek z lat ubiegłych - 800 826 zł. Planowany
deficyt w stosunku do planowanych dochodów kształtuje się na poziomie 16,35 %, z tego
sfinansowanie kredytem 3,42 %.

W ciągu tej kadencji Rady Miejskiej, zadłużenie wynosiło 1 600 000 - 1 700 000 zł, czyli
około 5 % dochodów. Z wyliczeń wynika, że na koniec 2006 roku, z tytułu zawartych
umów pożyczkowych czy kredytowych, zadłużenie wynosić będzie 2 210 000 zł, licząc
również kredyt komercyjny w kwocie 925 000 zł. Wystąpi jeszcze krótkoterminowa
pożyczka pomostowa, która zostanie spłacona środkami unijnymi.

Następnie p. Henryk Błąd przedstawił autopoprawki p. Burmistrza, wynikające między
innymi z propozycji komisji Rady.

I tak:

- w projekcie uchwały budżetowej w § 5 p. 1 wpisuje się, że suma kredytów i pożyczek
wynosić będzie 2 490 000 zł,

- w załączniku nr 2 w pozycji 12 „Przeciwdziałanie alkoholizmowi" zmniejsza się
kwotę 130 000 zł o sumę 20 000 zł i przeznaczenie ją na zwalczanie narkomanii,

- w załączniku nr 5 w pozycji 2 treść zapisu „Rezerwa inwestycyjna" zmienia się na
„Budowa dróg gminnych",
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- do projektu uchwały włącza się zadanie pod nazwą „Akademia zdrowych pleców"
w łącznej kocie 51 796 zł (z tego dla szkół podstawowych 38 847 zł i dla gimnazjów
12 949 zł). Wydatek będzie pokryty z rezerwy w dziale 801 w kwocie 50 000 zł
i z nadwyżki z 2005 roku - kwota 1 769 zł,

- w dziale 801 - Oświata i wychowanie, rozdział 80114 „Zespoły obsługi ekonomiczno -
administracyjnej szkół" zmniejsza się środki na wynagrodzenia i pochodne o 35 000 zł
i przeznacza do rozdziału 80110 „Gimnazja" w całości na wynagrodzenia i pochodne,

- przyjmuje się wnioski komisji, zmniejszając: dotacje dla Centrum Kultury o 40 000 zł,
rezerwę na kulturę fizyczną (Klub Sportowy „Czarni") o 25 000 zł oraz wydatki na
promocję o 25 000 zł. O sumę zmniejszeń, czyli o 90 000 zł zostanie zwiększona
rezerwa ogólna.

W związku ze zmianami j w. dokonano też koniecznych zmian w pozostałych załącznikach.

Głos zabrał także p. Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy, który
poinformował, że na stronach internetowych Ministerstwa Gospodarki ukazała się oficjalna
wiadomość, że projekt „Samtacja rzeki Czarnej Staszowskiej gmin: Połaniec, Staszów
i Rytwiany" uzyskał akceptację Komisji Europejskiej, na sumę ponad 20 000 000 €. To
sukces Miasta i Gminy Połaniec, ponieważ to jedyny projekt z województwa
świętokrzyskiego, który został zakwalifikowany. Dodatkowo - ponieważ odpadło 5 innych
projektów - na liście znalazł się projekt oczyszczalni ścieków dla Gminy Sitkówka, który
był złożony w 2004 roku.

Zawarta zostanie umowa, zgodnie z którą na sanitację dofinansowanie wynosiło będzie
75 - 78 % kosztów inwestycji. Obecny rząd zabiegał, aby było to 80 % lecz jeszcze nie jest
to pewne. Teraz muszą być spełnione bardzo skomplikowane wymogi nadzoru
instytucjonalnego nad realizacją projektu. Poza tym w Unii Europejskiej obowiązuje
zasada, że pieniądze otrzymuje się, gdy zadanie jest wykonane. Zaliczkę - 20 % można
uzyskać dopiero po ogłoszeniu realizacji zadania powyżej 50 %. W odniesieniu do Połańca
beneficjentem nie jest Gmina lecz Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej, więc muszą
być zabezpieczone środki finansowe, aby zapłacić, a dopiero potem faktury w określonych
terminach przesyłać do Unii Europejskiej. Realizacja inwestycji na terenie Gminy Połaniec
to środki wielkości 26 500 000 zł. Z tego 22 - 25 % stanowi wkład własny. Reszta to środki
obce. Dlatego potrzebne będą kredyty, które Gmina musi poręczyć. Spowoduje to większy
stopień zadłużenia Gminy, pomimo że Gmina bezpośrednio nie będzie zaciągała kredytu.
Ważne, żeby sprostać tym ogromnym wymogom związanym też z zorganizowaniem
profesjonalnego nadzoru. W ciągu dwóch lat od podpisania umowy inwestycja musi być
zakończona.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że głównie Połaniec
prowadził długotrwałe negocjacje i starania o środki na sanitację gmin Połaniec, Staszów
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i Rytwiany, zaś poręczenie Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej jest także
zobowiązaniem.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy poinformował, że realizacja tak dużego zadania
wymaga zatrudnienia grupy kompetentnych osób.

W dyskusji udział wzięli:

1/ p. Maria Pawlik - radna, upewniła się, czy w autopoprawkach p. Burmistrza znalazły się
wnioski Komisji Budżetu o zmniejszenie: o 40 000 zł środków dla Centrum Kultury
i Sztuki, o 25 000 zł środków dla Klubu Sportowego „Czarni" oraz promocję Gminy
0 25 000 zł, a przeznaczenie tych środków na rezerwę ogólną.

Pan Henryk Błąd - skarbnik Gminy odpowiedział, że propozycje Komisji Budżetu
zostały uwzględnione,

2/ p. Stanisław Wójcik - radny wyraził zdanie że dla Gminy Połaniec najważniejszym
zadaniem powinno być zapewnienie całodobowej opieki lekarskiej.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że dopóki będzie
burmistrzem, będzie starał się tę sprawę załatwić. Należy jednak rozpocząć od zakupu
karetki reanimacyjnej, która kosztuje około 115 000 zł, a wyposażenie około 200 000 zł,

3/ p. Jacek Tarnowski — radny wyraził niezadowolenie z faktu, że nie wszystkie wnioski
złożone przez placówki oświatowe zostały uwzględnione w budżecie na 2006 rok, więc
poprosił, by p. Burmistrz wyjaśnił zasady przyznawania środków na oświatę
1 wychowanie.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że środki budżetowe w 2006
roku będą mniejsze niż zgłoszone potrzeby. W tej sytuacji należało dokonać rozsądnego
podziału i nie tylko zmniejszono środki na oświatę, ale również na inne dziedziny.
Przykład to sołectwa, które złożyły wnioski do realizacji na sumę ponad 31 000 000 zł.
W ciągi roku najprawdopodobniej będą wprowadzane do budżetu dodatkowe środki,
więc jeśli wystąpią uzasadnione potrzeby w oświacie, środki będą przyznawane. Faktem
jednak jest, że dzieci jest coraz mniej, ponieważ panuje niż demograficzny. Bez względu
na to zatrudnia się tę samą ilość nauczycieli, a Połaniec jest gminą dopłacającą ze
swojego budżetu największe kwoty, w przeliczeniu na dziecko.

Pan Burmistrz dodał, że niedawno przeczytał w „Wspólnocie", że ze względu na niż
demograficzny, w najbliższych latach, w całej Polsce na emerytury musi odejść 30 %
nauczycieli.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby p. radny
skorzystał z materiałów pomocniczych, załączonych do projektu budżetu na 2006 rok,
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gdzie są przygotowane zestawienia: przewidywane wykonanie za 2005 rok, kwota
wniosku i korekta, czyli środki zaproponowane przez p. Burmistrza.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy stwierdził, że 90 % środków
w oświacie jest przeznaczone na płace, podczas, gdy niewiele przeznacza się na
inwestycje - na odnawianie majątku trwałego.

Zapytał też, dlaczego oświata nie wykorzystuje możliwości pozyskiwania środków
unijnych, pomimo, że istnieją takie możliwości.

W sprawie niepełnego zabezpieczenia środków dla oświaty, p. Zastępca Burmistrza
odpowiedział, że już w 2005 roku niektórzy twierdzili, że me będzie pieniędzy na
wypłaty w oświacie, ale to okazało się nieprawdą. Nie ma więc obaw, że na wypłaty
zabraknie w 2006 roku.

Pani Jadwiga Krala - dyrektor Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Oświaty
i Wychowania poinformowała, że oświata we własnym zakresie czyni starania o środki
unijne. W efekcie, za środki Europejskiego Funduszu Społecznego, w grudniu 2005 roku
Gimnazjum Publiczne Nr 1 w Połańcu stało się posiadaczem profesjonalnego centrum
informacji multimedialnej dla biblioteki szkolnej, składającego się z czterech
nowoczesnych stanowisk komputerowych, skanera, drukarki i kopiarki. Wartość sprzętu
13 957 zł. Z własnych środków zapłacono jedynie za szkolenie oraz za instalację
elektryczną.

Podobnie Szkoła Podstawowa w Zrębrnie, która z tego samego Europejskiego Funduszu
Społecznego, ale przeznaczonego dla szkół wiejskich, otrzymała profesjonalną pracownię
komputerową na 10 stanowisk za sumę 42 387 zł. W skład pracowni, oprócz komputerów
z monitorami typu LCD, wchodzą: stanowisko dla nauczyciela, komputer osobisty typu
„Notebook", projektor multrmedialny, skaner, drukarka laserowa oraz głośniki, słuchawki
i mikrofony. Szkoła zakupiła jedynie stoliki oraz wykonała instalację elektryczną.

Pani Dyrektor zapewniła, że starania o środki unijne są ciągle prowadzone, ale Połaniec
w dalszym ciągu, postrzegany jest jako gmina bogata, a fundusze unijne kierowane są
przede wszystkim do gmm biednych,

4/ p. Jacek Tarnowski - radny, stwierdził, że źle się pracuje ze świadomością, iż może
zabraknąć na wydatki osobowe i poinformował, iż przyjmuje deklarację p. Burmistrza, że
w 2006 roku nie zabraknie środków na płace w oświacie,

5/ p. Stanisław Zając - radny, poinformował, że projekt budżetu był przedstawiony na
Komisji Rolnictwa przez dwie panie z Wydziału Finansowego, a w części zebrania brał
udział także p. Jan Krygowski - zastępca burmistrza. Rzecz w tym, że potrzeby są duże
nie tylko w oświacie, bo na jednym z wcześniejszych zebrań analizowano wielkość
i zasadność potrzeb zgłoszonych przez samorządy wiejskie. Okazało się, że potrzeby
inwestycyjne sołectw też są bardzo duże.
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Pan radny poprosił o więcej jawności i otwartości, przez zorganizowanie po sesji
budżetowej w sołectwach spotkań, jak w 2003 roku, dla poinformowania mieszkańców
0 planowanych zamierzeniach. Poza tym chodzi o pomoc mieszkańcom wsi w załatwianiu
ważnych spraw, np. uregulowaniu problemów własnościowych działki w Tursku Małym,
ponieważ starania trwają już 4 lata.

Pan Stanisław Zając odniósł się też do dyskusji na temat środków dla oświaty,
1 oświadczył, że nie zgadza się z niektórymi wypowiedziami, np. z tym, że zabraknie na
płace. Pan radny podkreślił, że na utrzymanie tutejszej oświaty przeznacza się prawie
6 000 000 zł subwencji oraz dodatkowo prawie 5 000 000 zł z budżetu Gminy, podczas
gdy w innych gminach subwencja wystarcza, i zaproponował, aby w sytuacji, gdy na
szkoły wiejskie subwencja oświatowa jest wyższa i wystarczająca, dołożyć z budżetu 30 -
40 % środków do szkół w mieście, czyli do wysokości subwencji przeznaczonej na
dziecko w szkole wiejskiej. Wyraził też zadowolenie, w związku z zamierzoną samtacją
sołectw.

Pani Teresa Parcheta - zastępca kierownika Wydziału Inwestycji i Mienia Komunalnego
odpowiedziała, że sprawa własności gruntów w Tursku Małym, 2 tygodnie temu została
przekazana adwokatowi - p. Antoniemu Krupie, który ma przygotować wniosek do sądu.
Całkowite załatwienie sprawy może potrwać do połowy 2006 roku,

6/ p. Stanisław Wójcik - radny, wtrącił uwagę, że mieszkańcy wsi okażą się potrzebni za
około 9 miesięcy, czyli przed wyborami do rad.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że jeśli uda się
wykonać sanitację, będzie to oznaczało ponad 26 000 000 zł dla wsi,

II p. Andrzej Wawrzyniec - radny, przypomniał, że co 4 lata odbywają się wybory
samorządowe, więc ekipy następne powinny kontynuować rozpoczęte zadania.
Świadczyłoby to o ich gospodarności, i zapytał czy jeszcze w tej kadencji zostaną
ukończone remonty chodników na osiedlu Północ.

Pan radny przyznał, że Rada stoi przed trudnym wyborem - na co wydać środki
budżetowe, bo potrzeby są duże, również na oświatę czy kulturę, i zapytał czy będą
zabezpieczone środki na potrzeby świetlicy na osiedlu Północ (4 000 zł) oraz na
zorganizowanie Dnia Dziecka (1 000 zł),

8/ p. Stanisław Maćkowski - radny, zapytał jaką część utrzymania Zespołu Placówek
Oświatowych w Ruszczy, stanowi subwencja.

Pan Henryk Błąd - skarbnik Gminy odpowiedział, że subwencja zabezpiecza ponad
90 % kosztów utrzymania Zespołu Placówek Oświatowych w Ruszczy, oprócz kosztu
prowadzenia świetlicy, bo to finansuje Gmina,
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9/ p. Jacek Tarnowski - radny, zaproponował, by wprowadzić oszczędności nie tylko
w oświacie. W tym celu należałoby zmniejszyć budżet dla Rady Miejskiej o 10 000 zł,
a na promocję o 50 000 zł.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że Komisja Budżetu
zaproponowała zmniejszenie środków na promocję o 25 000 zł i tę propozycję można
zaakceptować. Należy jednak wiedzieć, że promocja to przede wszystkim wymiana
zagraniczna dzieci i młodzieży, aby przez te wyjazdy młodzi widzieli jak żyją
ludzie w innych krajach, i zdawali sobie sprawę z konieczności nauki języków obcych -
szczególnie angielskiego, który w obecnych czasach daje bardzo duże możliwości.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że promocja to nie tylko
kalendarze, wydawnictwa, czy kawa i herbata na sesji, ale też na przykład koszty pobytu
w Połańcu polskich dzieci z Wileńszczyzny,

10/ p. Stanisław Wójcik, radny, zaproponował zakończenie dyskusji i przystąpienie do
głosowania nad projektem budżetu.

Komisje wyraziły opinie o projekcie budżetu.

Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, z wnioskiem formalnym
o zmniejszenie o 40 000 zł, środków dla Centrum Kultury i przeznaczenie ich na
rezerwę ogólną.

Komisja Rolnictwa nie wyraziła opinii o projekcie budżetu, ale padła propozycja
zmniejszenia o 100 000 zł środków na promocję. (Poproszono też o wyjaśnienia
w poszczególnych działach pozycji „Pozostałe wydatki".)

Komisja Oświaty negatywnie zaopiniowała projekt uchwały, głównie ze względu na
medoszacowanie środków dla oświaty - w tym na podwyżki płac, i brak funduszy na
budowę sali gimnastycznej w Ruszczy.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że bardzo ważna
jest budowa sali gimnastycznej w Ruszczy, ale żeby móc się starać o środki z zewnątrz,
Gmina musiałaby zabezpieczyć powyżej 20 % z potrzebnych 800 000 czy 900 000 zł.
W Wiśle jest taka sala wybudowana, a jest dużo tańsza niż wybudowana z tradycyjnych
materiałów.

Pan Zastępca Burmistrza stwierdził, że p. Premier wynegocjował w Brukseli dobre
dopłaty, więc dla województwa świętokrzyskiego też powinny być dodatkowe - duże
środki.

Pan Stanisław Wójcik wyraził zdanie, że obecna ekipa dużym nakładem środków buduje
boiska przy ul. Żapniowskiej, więc następna ekipa powinna wybudować salę
gimnastyczną w Ruszczy.
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Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie budżetu na 2006 rok, ze
zmianami na ogólną kwotę 90 0000 zł.

Pan Jacek Tarnowski - radny stwierdził, że jego propozycja była wnioskiem formalnym,
więc należy ją przegłosować.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że dalej idące są
autopoprawki p. Burmistrza, wiec będą głosowane w pierwszej kolejności.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 13 osób
o przyjęciu budżetu na 2006 rok
z autopoprawkami p. Burmistrza
przeciwko - 2 osoby
wstrzymało się od głosu

(Uchwała Nr XXXVII/255/05)

6. Uchwała w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych
w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Połaniec.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy-

- Strony uprawnione do przeprowadzenia negocjacji, czyli p. Burmistrz oraz Związek
Nauczycielstwa Polskiego, na dwóch spotkaniach ustaliły Regulamin, który p. radnym
został przedłożony. Nie ma większych zmian w porównaniu z regulaminem obowiązującym
w 2005 roku. Drobne zmiany tyczą np. zmniejszenia dodatków mieszkalnych dla
nauczycieli zatrudnionych w szkołach wiejskich, a zwiększenia dodatków za
wychowawstwo, w zależności od stopnia uciążliwości i liczebności klasy.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 14 osób
przeciwko
wstrzymało się od głosu - 1 osoba

(Uchwała Nr XXXVII/256/05)
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Ad. 6

Przed sesją, radny - p. Stanisław Wójcik otrzymał pisemną odpowiedź na interpelację,
którą złożył 30 listopada 2005 roku.

Interpelacja tyczyła:

1/ podjęcia interwencji w spółce ELPOTERM, ponieważ od kilku tygodni zaniżana jest
temperatura ciepłej wody, dostarczanej do mieszkań,

2/ złego wykonawstwa deptaka spacerowego koło ogródków działkowych POD „Elektryk",

3/ niszczenia chodników na odcinku od ul. Zapniowskiej do muszli koncertowej, przez ciągniki
PGK, które go odśnieżały,

4/ konieczności usunięcia starego drzewa - stwarzającego niebezpieczeństwo - koło apteki -
przy ul. Zapniowskiej,

5/ braku realizacji inwestycji (dróg) w Tursku Małym,

6/ zapytania, czy wyciągnięte zostały konsekwencje wobec osób, które przyczyniły się do
dwukrotnego remontu tego samego odcinka kolektora sanitarnego, z południowej strony
bloków przy ulicach H. Kołłątaja i T. Kościuszki,

II potrzeby racjonalnej gospodarki gminnymi zasobami gruntowymi,

8/ wsparcia kwotą 3 000 zł niezamożnej rodziny, w której urodziły się trojaczki.

Pan Stanisław Wójcik poinformował, że jest niezadowolony z odpowiedzi na punkty 5,6 i 7
interpelacji.

(Interpelacja wraz z odpowiedzią - w aktach.)

Ad. 7

1. Pan Stanisław Wójcik - radny stwierdził, że skarpa w Winnicy stwarza coraz większe
niebezpieczeństwo dla budynków, które zostały na niej wybudowane.

Pan Mirosław Szczukiewicz - kierownik Wydziału Inwestycji i Mienia Komunalnego
odpowiedział, że sprawa skarpy w Winnicy była niedawno przedmiotem obrad Rady.
Obecnie do Urzędu nadeszła opinia geologiczna, że jest to teren do przesiedlenia. O środki
na wysiedlenie wysłane zostało pismo do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych
i Administracji - Biura ds. Usuwania Klęsk Żywieniowych (p. dyrektora Jana Wintera).
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Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy przypomniał, że Gmina nie może prowadzić
działań na terenie, którego nie jest właścicielem.

Pan Stanisław Wójcik - zaproponował, aby na razie wykonać przynajmniej drogę
w Winnicy.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej, nadmienił, że jeden z radnych
twierdził, że dotychczas wydane środki na stabilizację skarpy w Winnicy to środki stracone,
więc należy postępować bardzo rozważnie.

2. Pan Stanisław Wójcik - radny zgłosił propozycję wykonania szaletu na placu targowym, aby
w dni targowe nie zanieczyszczano terenu wokół garaży.

Pan Mirosław Szczukiewicz - kierownik Wydziału Inwestycji i Mienia Komunalnego
odpowiedział, że szalet w Połańcu z sześcioma kabinami i możliwością skorzystania
z prysznica został wybudowany wiele lat temu, a obecnie, gdy handel meblami oraz
dywanami został przeniesiony na plac manewrowy PKS, szalet znajduje się w środku
targowiska, więc są możliwości korzystania z niego.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy poinformował, że Gmina
przygotowuje się do budowy targowiska z przwdziwego zdarzenia przy drodze
krakowskiej. Jest już przygotowany projekt. Na rozpoczęcie realizacji, w budżecie na 2006
rok przeznaczono 400 000 zł.

3. Pan Stanisław Wójcik - radny, zgłosił, aby wymusić naprawę deptaka koło ogrodów
działkowych „Elektryk" od firmy, która go realizowała, ponieważ deptak został wadliwie
wykonany.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że sprawa była
zgłaszana na zebraniu Komisji Rolnictwa, więc zaproponował, aby pojechać i sprawdzić jak
deptak wygląda, ale nie było chętnych do wyjazdu.

Pan Mirosław Szczukiewicz - kierownik Wydziału Inwestycji i Mienia Komunalnego
odpowiedział, że 35 % należności za wykonanie deptaka jest wstrzymane, a jakość robót
zostanie sprawdzona wiosną.

4. Pan Stanisław Wójcik - radny, zapytał dlaczego część byłego internatu należąca do Gminy,
jest mezagospodarowana i czy prawdą jest, że Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej
zamierza pozwać do sądu niektórych mieszkańców Brzozowej, nie płacących za wodę.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że część pierwszego piętra
byłego budynku internatu została wydzierżawiona Zespołowi Doskonalenia Zawodowego
w Kielcach, który będzie tam prowadził szkolenia w różnych zawodach. Wykonują na swój
koszt remont pomieszczeń i urządzeń, a znajdzie tam zatrudnienie 5 - 6 osób.
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W sprawie wody dla Brzozowej, p. Burmistrz poinformował, że problem został zażegnany,
a mieszkańcy podpisali korzystną dla nich ugodę.

Odnośnie wody dla mieszkańców Brzozowej, głos zabrał też radny - p. Stanisław Zając,
informując, że sprawa trwała dość długo, ale została pomyślnie zakończona. W sprawę od
początku zaangażował się p. Burmistrz i p. Prezes PGK, a także on sam.

5. Pan Stanisław Mackowski - radny, w imieniu osób przybywających w piątki na bazar,
poprosił o wykonanie pasów dla pieszych, za krzyżówką ulic Ruszczańskiej
i Czamieckiego, na przedłużeniu chodnika do cmentarza, bo poprawiłoby to
bezpieczeństwo przechodzących przez jezdnię. Poza tym jest prośba, by autobusy szkolne,
które rano dowożą dzieci do szkoły, nie wracały ulicą Kościuszki, bo jest tam bardzo
ciasno.

Pan Edward Bobiński — przewodniczący Rady Miejskiej poprosił p. Jadwigę Krala -
dyrektora Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Oświaty i Wychowania, o podjęcie
stosownej interwencji, aby autobusy szkolne nie jeździły ulicą Kościuszki.

6. Pan Stanisław Macko wski - radny, poinformował, że przy nowej drodze w Rybitwach
wandale wyłamali plastykowe słupki drogowe, więc należałoby je wymienić.

7. Pan Jan Gawroński - radny, poprosił by p. Mirosław Szczukiewicz - kierownik Wydziału
Inwestycji i Mienia Komunalnego poinformował o zakończeniu budowy nowej remizy
OSP w Ruszczy.

Pan Mirosław Szczukiewicz odpowiedział, że 28 grudnia 2005 roku odbył się odbiór
techniczny, czyli końcowy nowej remizy w Ruszczy. Wykonawca wykonał zaplanowany
zakres rzeczowy. Brakuje jeszcze zagospodarowania terenu. W ciągu 2 - 3 miesięcy obiekt
powinien być oddany do użytku przez nadzór budowlany.
Istnieje też problem, bo dach nowego obiektu wcina się w dach starej remizy, więc wody
z topniejącego śniegu i deszczu z nowego dachu spływają na stary dach. W zamierzeniu
przewidywano, że stary obiekt zostanie rozebrany, gdy powstanie nowy.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy nadmienił, że zauważone
nieprawidłowości zostały usunięte, a jeśli są jeszcze inne, muszą być także zlikwidowane.

Pan Zastępca Burmistrza dodał, że obawy niektórych strażaków, iż odbiór remizy me
odbędzie się z powodu nieobecności p. Burmistrza były nieuzasadnione, i stwierdził, że
nowy obiekt OSP w Ruszczy w 85 % nie będzie służył straży, lecz raczej Kołu Gospodyń
Wiejskich i pozostałym organizacjom społecznym w tej miejscowości.

8. Pan Stanisław Zając - radny, przypomniał, aby usunąć suche gałęzie z drzew przy drodze
w kierunku Brzozowej, ponieważ się łamią i spadają, stwarzając niebezpieczeństwo.
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Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że dla wszczęcia procedury, do
Gminy powinno wpłynąć pismo od mieszkańców Brzozowej.

Pan Wiesław Wierzbowski - sołtys wsi Brzozowa poinformował, że pismo w Urzędzie
już zostało złożone, a gałęzie ma usunąć PGK.

9. Pan Marian Kasperski - radny, stwierdził, że przy drodze, którą wykonywało
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej, pobocza są z materiału bardzo złej jakości,
czyli z osadów, które nagromadziły się w rowach przydrożnych, więc wiosną deszcz je
rozmyje.

Pan Tadeusz Łukaszek - prezes PGK odpowiedział, że faktycznie na pobocza
wywieziono osady z rowów. Poza tym nawieziono piachu, ale jeśli zajdzie potrzeba,
pobocza będą poprawione.

Pan Zbigniew Rodenko - sołtys wsi Rudniki dodał, że część robót jest już poprawiona.

10. Pan Jacek Tarnowski — radny, przypomniał że na poprzedniej sesji zgłaszał wniosek by
zaprosić na obrady p. Komendanta Komisariatu Policji w Połańcu, i zapytał dlaczego
p. Komendant nie przybył.

Pan Edward Bobiński — przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że pamięta ten
wniosek, lecz obecna sesja jest ograniczona czasowo, zaś w planie było uchwalenie budżetu
na przyszły rok, stąd p. Komendant zostanie zaproszony na najbliższą sesję roboczą.

Pan Przewodniczący Rady dodał, że p. Komendant, jak innych około 100 osób, został
zaproszony na uroczystą część obecnej sesji, czyli na spotkanie opłatkowe do Centrum
Kultury.

11. Pan Jan Pławski - radny, poprosił by wreszcie załatwić do końca temat zwrotu kosztów
energii elektrycznej, zużywanej w domowych przepompowniach ścieków przy ul.
Zrębińskiej i dodał, że niesprawiedliwością jest, że ci ludzie muszą płacić me tylko za
odprowadzanie ścieków, ale też za energię elektryczną zużytą przez ich przepompownie.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że są to
kompetencje prezesa Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej, ale wie, że zostanie
założony podlicznik za około 80 zł, aby za te 3 KW rocznie płacił PGK.

Pan Zastępca Burmistrza stwierdził, że mówiąc o niesprawiedliwości, należałoby
zauważyć, że przez 6 lat nikt nie potrafił rozwiązać problemu czterech posesji przy ul.
Osieckiej, gdzie zalegała gnojówka, której nie można było odprowadzić, i dopiero
zamontowanie pomp ciśnieniowych rozwiązało problem.
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Pan Tadeusz Łukaszek - prezes Gospodarki Komunalnej odpowiedział, że sprawa kosztów
energii zużywanej do przepompowywania ścieków przy ul. Zrębińskiej zostanie załatwiona
rozsądnie.

Pan Andrzej Wawrzyniec - radny, stwierdził że poprzednia ekipa samorządowa dobrze
pracowała, więc nie podoba mu się stwierdzenie p. Zastępcy Burmistrza, że poprzednia
ekipa przez 6 lat nie rozwiązała problemu ścieków na ul. Osieckiej.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że nie powiedział,
iż poprzednia ekipa samorządowa przez 6 lat nie potrafiła sprawy rozwiązać, a jedynie tyle
że zainteresowani mieszkańcy ul. Osieckiej twierdzili, że przez 6 lat przychodzili do
Urzędu z interwencją o rozwiązanie problemu kanalizacji, lecz dopiero obecnie problem
został usunięty.

12. Pani Ewa Wanatko - radna, przypomniała, że zgłaszała problem garażowania autobusów
przy ul. Kościuszki, na terenie należącym do spółki ELPOTERM, ale nic się nie zmieniło
i w dalszym ciągu autokary uruchamiane są od świtu - nawet przed godziną 5 .

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że interwencja
zostanie podjęta przez p. Danutę Bobrowską.

13. Pani Ewa Wanatko — radna, zapytała, dlaczego duży autobus dowożący ludzi do pracy na 3
zmiany do huty szkła p. Tadeusza Wrześniaka, jeździ ul. Kościuszki i zatrzymuje się na
każde życzenie osób jadących, np. koło Biedronki, na skrzyżowaniach, czy na środku
osiedla, podczas gdy są wiaty przystankowe i tylko tam powinni pasażerowie wsiadać
i wysiadać. Przykładem są autobusy do Elektrowni, które od 20 lat zatrzymują się
w określonych - tych samych - miejscach.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że należało będzie
sprawdzić trasę przejazdu, jaką Starostwo Powiatowe zatwierdziło dla pojazdów
dowożących pracowników do huty p. Wrześniaka.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o pewną wyrozumiałość
jeśli chodzi o podjeżdżanie, me o parkowanie.

14. Pani Edyta Szymańska - radna, stwierdziła, że dla Przedsiębiorstwa Gospodarki
Komunalnej zostały zakupione pojemniki na posortowane odpadki, ale teren pod
pojemnikami powinien być utwardzony np. płytami chodnikowymi, albo przynajmniej
wyrównany. Jest jednak inaczej, bo pojemniki stoją krzywo, wiec od spodu zawartość
wysypuje się, albo są tak przepełnione, że zawartość wysypuje się wierzchem.

Pani radna wyraziła zdanie, że osoby wywożące odpady komunalne powinny sygnalizować
w PGK, gdzie znajdują się pojemniki przepełnione.
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Pan Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej odpowiedział, że
wiosną teren pod pojemniki zostanie wyrównany. Problemem jest jednak to, że całkowicie
zapełniona jest wiata z plastykami (PET-y), bo jeden z odbiorców zbankrutował, a drugi
pomimo obietnic - PET-ów nie odbiera.

15. Pan Stanisław Wójcik - radny, przypomniał, że nastała już kolejna zima, gdy zgłasza
wyegzekwowanie od kierowców, by nie parkowali samochodów na chodnikach, bo
uniemożliwia to mechaniczne odśnieżanie chodników, i zaproponował by na koszt
kierowców parkujących samochody na chodnikach - odśnieżać je ręcznie.

16. Pan Jacek Tarnowski - radny, nawiązał do wypowiedzi p. Stanisława Wójcika i wyraził
zdanie, że parkingów w Połańcu jest dużo, ale często nie tam gdzie są potrzebne, stąd
parkowanie samochodów na chodnikach, w trosce by samochody nie zostały skradzione,
lub uszkodzone.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że parkingi są
oświetlone, a w pobliżu parkingów najczęściej założony jest monitoring, więc samochody
są bezpieczniejsze na parkingach, niż pozostawione przy blokach.

17. Pan Edward Nalepa — sołtys wsi Łęg, przypomniał, że sołectwo to nie posiada żadnego
pomieszczenia, gdzie mogłyby odbywać się np. zebrania sołeckie, czy spotkania młodzieży.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że na potrzeby sołectw w 2005
roku przeznaczono około 4 000 000 zł, zaś w Łęgu dla mieszkańców potrzebny jest
niewielki domek, który można łatwo i tanio utrzymać, nie zaś taki jak nowa remiza OSP
w Ruszczy, ponieważ w najbliższych latach, gdy zaczną obowiązywać wszystkie
uregulowania unijne, Gmina będzie miała obowiązek utrzymywania tylko pomieszczeń
bezpośrednio związanych ze strażą, czyli garaży dla samochodów strażackich i np.
magazynków, a stanowią one najczęściej do 15 % obiektów, które zostały wybudowane.

Pan Burmistrz stwierdził, że należy realnie oceniać wszelkie potrzeby, czego przykładem
jest poprzednio ustalony koszt budowy sali gimnastycznej w Ruszczy na kwotę ponad
3 000 000 zł, jeśli istnieje możliwość zrealizowania funkcjonalnej sali za nie więcej niż
900 000 zł.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że mówiąc o inwestycjach
związanych ze wsią należy mieć na uwadze to, że każda inwestycja bądź remont
w przychodni zdrowia, czy szkole w mieście, pośrednio jest również dla wsi, bo korzystają
z nich także mieszkańcy sołectw.

18. Pani Edyta Szymańska - radna, zaproponowała, aby przewodnicząca Komitetu Organi-
zacyjnego Zakupu Karetki Reanimacyjnej dla Połańca, poinformowała zebranych
o efekcie przeprowadzonej zbiórki na zakup karetki.
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Pani Jadwiga Regulska - Domagała - dyrektor Przychodni Zdrowia, przewodnicząca
Komitetu Organizacyjnego Zakupu Karetki Reanimacyjnej dla Połańca poinformowała,
że łącznie z dzisiejszą deklaracją, uzyskana została „złota kropla" na zakup karetki, czyli
20 700 zł.

Pan Edward Bobrński - przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że z okazji Świąt
Bożego Narodzenia i Nowego Roku, Rada Miejska otrzymała życzenia od: p. Jadwigi
Regulskiej - Domagała - dyrektora Przychodni Zdrowia, p. Barbary Matusiewicz -
dyrektora Banku Inicjatyw Społeczno - Ekonomicznych, p. Marianny Sikora - Kolondji -
dyrektora Publicznego Gimnazjum Nr 1 w Połańcu, p. Tadeusza Żmudy - prezesa spółki
ELPOLOGISTYKA, p. Andrzeja Gąjewskiego - dyrektora Centrum Kultury i Sztuki,
p. Heleny Małkiewicz - b. dyrektor Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej, p. Jadwigi
Krala - dyrektora Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Oświaty i Wychowania,
p. Włodzimierza Pastemaka - prezesa spółki DERSŁAW oraz p. Renaty Wójtowicz -
dyrektora Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej.

Następnie, p. Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za współpracę w mijającym
2005 roku, i złożył życzenia na nadchodzący 2006 rok, wyrażając pragnienie, aby był to rok
dobry nie tylko dla poszczególnych osób i rodzin, ale też dla całej Gminy i Polski.

Wobec wyczerpania zaplanowanego porządku obrad, p. Edward Bobiński -
przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim przybyłym na sesję, zamknął
obrady i zaprosił na spotkanie opłatkowe w Centrum Kultury i Sztuki.

Po zakończeniu sesji roboczej, w sali kawiarnianej Centrum Kultury i Sztuki odbyła się
część uroczysta sesji, czyli spotkanie opłatkowe organizowane przez władze Miasta
i Gminy Połaniec oraz radnych Rady Miejskiej, z zaproszonymi gośćmi: marszałkiem
Województwa Świętokrzyskiego, starostą i wicestarostą powiatu, księżmi proboszczami,
dyrektorami oraz kierownikami jednostek podległych Gminie, przedstawicielami biznesu
i kierownikami wydziałów Urzędu.

Spotkanie opłatkowe poprowadził p. Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej,
który powitał wszystkich zgromadzonych i przedstawił plan części uroczystej sesji.

1. Kolęda w wykonaniu dzieci z Centrum Kultury i Sztuki.

2. Wystąpienie przewodniczącego Rady Miejskiej.

3. Inne wystąpienia.

4. Życzenia od Księdza Dziekana - Witolda Dobrzańskiego plus opłatek.
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5. Indywidualne składanie życzeń.

6. Kolędy w wykonaniu dzieci z Centrum Kultury i Sztuki.

7. Lampka szampana.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej wystąpił z okolicznościowym
przemówieniem:

„Szanowni Państwo !

W okresie Świąt Bożego Narodzenia i kończącego się roku, spotykamy się na uroczystej
sesji Rady Miejskiej w Połańcu. Powróćmy dziś do wspomnień, sięgając pamięcią me tylko do
tego co wydarzyło się w bieżącym roku, ale także w całej kadencji obecnego samorządu.
Będziemy to czynić wspólnie, wśród przyjaciół - naszych gości.

W imieniu Pana Burmistrza, Rady Miejskiej i swoim własnym, mam zaszczyt powitać Państwa
na corocznym spotkaniu opłatkowym.

Witam:

- Marszałka Województwa Świętokrzyskiego - p. Franciszka Wołodźkę,
- Starostę Powiatu Staszowskiego - p. Czesława Pargiełę,
- Przewodniczącego Rady Powiatu Staszowskiego - p. Włodzimierza Ligęzę,
- Wicestarostę Powiatu Staszowskiego - p. Ryszarda Gada,
- Burmistrza Miasta i Gminy - p. Janusza Gila,
- Zastępcę Burmistrza Miasta i Gminy - p. Jana Krygowskiego.

Witam:

- Księży proboszczów z tutejszych parafii - z Księdzem Dziekanem Witoldem Dobrzańskim,
- Przedstawiciela Zarządu Elektrowni Połaniec S.A. -

- Kierowników i przedstawicieli miejscowych firm i instytucji.

Witam też dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy, kierowników wydziałów Urzędu
Miasta i Gminy oraz przedstawicieli jednostek pomocniczych, czyli sołtysów
i przewodniczących samorządów osiedli.

Serdecznie witam Radę Miejską - gospodarza dzisiejszego spotkania, a także przedstawicieli
mediów.

Witam wszystkich obecnych.
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Szanowni Państwo !

Stały się już tradycją nasze spotkania organizowane w radosnym okresie po Świętach
Bożego Narodzenia - przed nadejściem Nowego Roku. Jest to czas refleksji i podsumowań,
a także czas nadziei i optymizmu.

Mijający 2005 rok był dla na wszystkich ważny, ponieważ był to rok podwójnie wyborczy,
w którym wybraliśmy największe władze Rzeczypospolitej Polskiej, czyli Sejm i Senat oraz
Prezydenta. Nasuwa się także inna refleksja. To ostatnie spotkanie opłatkowe Rady obecnej
kadencji i ostatni budżet jaki uchwaliliśmy.

Przebiegam myślą miniony czas, liczony od jesieni 2002 roku, gdy wybrana została tutejsza
Rada Miejska oraz p. Burmistrz - dr Janusz Gil, i uważam, że wspólnie udało się nam zrobić
wiele dobrego.

Analizując realizację zadań służących naszemu społeczeństwu, pragnę stwierdzić że rok
2005, a także lata 2003 - 2005 to nie stracony czas. Był to okres trudu i walki, głównie walki
o pieniądze z zewnątrz, lecz zakończony zwycięsko.
To dzięki bardzo dobrej współpracy z Panem Marszałkiem i jego urzędem, to dzięki
prowadzonym wręcz wzorowo, przemyślanym i korzystnym wspólnym działaniom ze
Starostwem Powiatowym w Staszowie, pozostawiamy większość zadań zrealizowanych lub
w trakcie realizacji, i to zadań o wielomilionowej wartości.

Przedstawię teraz informację na temat działalności Miasta i Gminy Połaniec.

Miasto i Gmina Połaniec
Zestawienie najważniejszych inwestycji za lata 2003 - 2005 oraz rozpoczęte na 2006 rok.

W Mieście i Gminie Połaniec w 2003 roku wydano na inwestycje łącznie 6 145 515 zł.
W Mieście i Gminie Połaniec w 2004 roku wydano na inwestycje łącznie 10 062 556 zł.
W Mieście i Gminie Połaniec w 2005 roku i rozpoczęte na 2006 rok wydano na inwestycje
łącznie 14 322 347 zł.

Zestawiając łącznie - Miasto i Gmina Połaniec wydała na inwestycje w latach 2003 - 2005 oraz
nowo rozpoczęte inwestycje, przechodzące na 2006 rok 30 530 418 zł, z czego na inwestycje
w sołectwach przeznaczono 8 635 165 zł. Środki finansowe pochodziły z budżetu Gminy,
GFOŚ, oraz instytucji zewnętrznych, z których udało się pozyskać kwotę 11 493 935 zł.

Do najważniejszych zadań inwestycyjnych zrealizowanych w latach 2003 - 2005 i rozpoczę-
tych na 2006 rok należą:

1. Wykonano podbudowy z kamienia dolomitowego, nawierzchnie asfaltowe oraz
nawierzchnie z kostki betonowej na osiedlu Południe w Połańcu tj. ul. Kubika, Wesoła,
Akacjowa, Witosa, Wiślana, Kleeberga, Sosnowa oraz część Widokowej.
Wartość zadań około 2 500 000 zł.
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2. Wykonano nawierzchnię asfaltową na ulicy Staszowskiej wraz z łącznikami.
Wartość zadania około 292 000 zł.

3. Wspólnie ze Starostwem Powiatowym w Staszowie wykonano nawierzchnię asfaltową
na drodze powiatowej Kamieniec - Wymysłów.
Wartość zadania około 184 000 zł

4. Odbudowano ponad 4 000 metrów bieżących dróg w Łęgu jako drogi
przeciwpowodziowe.
Wartość zadania około 220 000 zł.

5. Wykonano podniesienie drogi na starorzeczu w Maśniku.
Wartość zadania około 105 000 zł.

6. Wykonano drogi dojazdowe do pól Ruszcza (Sady - Dębina).
Wartość zadań około 50 000 zł.

7. Wykonano łącznik drogowy Zdzieci Stare - Zdzieci Nowe.
Wartość zadania około 155 000 zł.

8. Wykonano nawierzchnię ulicy 11 Listopada z kostki betonowej wraz z wjazdami
i chodnikiem.
Wartość zadania około 117 000 zł.

9. Wykonano kanalizację sanitarną oraz kanalizację deszczową oraz wodociąg na osiedlu
Południe w Połańcu.
Wartość zadania około 437 000 zł.

10. Wykonano kanalizację sanitarną ulicy Zrębińskiej i Ogrodowej wraz z odbudową ulicy
Zrębińskiej i jej łączników w technologii asfaltowej.
Wartość zadań około 767 000 zł.

11.Wykonano kanalizację sanitarną w ulicach Krakowskiej Małej i Dużej, wraz
z odbudową nawierzchni asfaltowych.
Wartość zadania około 1 165 000 zł.

12. Ukończono budowę remizy OSP w Połańcu - „pod klucz".
Wartość zadania około 722 000 zł.

13. Zakupiono samochód dla straży oraz pompę strażacką.
Wartość zadania około 255 000 zł.

14. Przebudowano dach i wykonano ocieplenie wraz z elewacją Przychodni Zdrowia
w Połańcu oraz wykonano wentylację mechaniczną.
Wartość zadania około 258 000 zł.

15. Wykonano wiaty do przeróbki osadu na oczyszczalni ścieków.
Wartość zadania około 1 077 000 zł.

16. Wykonano remont Kopca Kościuszki.
Wartość zadania około 124 000 zł.

17. Wykonano ulicę Leśną.
Wartość zadania około 414 000 zł.

18. Wykonano nawierzchnię ulicy Ruszczańskiej w Połańcu wraz z parkingami
i chodnikami.
Wartość zadania około 289 000 zł.

19. Wykonano nawierzchnię ulicy Kościuszki - wspólnie ze Starostwem Powiatowym.
Wartość zadania około 172 000 zł.

20. Wykonano remont drogi Rudmki-Okrągła - wspólnie ze Starostwem Powiatowym.
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Wartość zadania około 270 000 zł.
21. Wspólnie ze Starostwem wykonano remont drogi w Ruszczy w kierunku Zdzieci

Starych.
Wartość zadania około 117 000 zł.

22. Wybudowano ulicę Ogrodową o nawierzchni asfaltowej.
Wartość zadania około 615 000 zł.

23. Poszerzono drogę za „Biedronką" w Połańcu - poprawiając bezpieczeństwo dzieci
idących do szkoły.
Wartość zadania około 101 000 zł.

24. Wykonano remont dróg pomiędzy ulicami Mielecką a Kościuszki w tym tzw.
ulicę Kościuszki Małą.
Wartość zadań około 270 000 zł.

25. Wykonano drogę o nawierzchni asfaltowej w Rybitwach, od budynku OSP do drogi
krajowej.
Wartość zadania około 254 000 zł.

26. Wykonano nawierzchnię asfaltową na długości 2 km w Zdzieciach Nowych przez wieś.
Wartość zadania około 685 000 zł.

27. Wykonano nawierzchnię asfaltową na ulicy Tylnej w Połańcu oraz na łączniku od
Kościuszki do Przychodni Zdrowia.
Wartość zadań około 123 000 zł.

28. Wykonano łącznik ulicy Głowackiego do ulicy Czarnieckiego w Połańcu.
Wartość zadania około 62 000 zł.

29. Wykonano remont nawierzchni ulicy Głowackiego wraz z jej poszerzeniem o jeden
metr, poszerzono ulicę Królowej Jadwigi o jeden metr wraz z wykonaniem chodników
przy Głowackiego, Królowej Jadwigi, chodniki przed frontem Szkoły Podstawowej
i Gimnazjum, parkingu przy ulicy Kosynierów.
Wartość zadań około 263 000 zł.

30. Wspólnie z Urzędem Marszałkowskim wykonano nawierzchnie na drodze w Rudnikach
wraz z chodnikiem z kostki betonowej.
Wartość zadania około 1 030 000 zł.

31. Wspólnie z Generalną Dyrekcją Dróg Państwowych i Autostrad oddział w Kielcach
wykonano chodnik w Ruszczy.
Wartość zadania około 195 000 zł.

32. Wykonano kanalizację sanitarną przy ulicy Osieckiej w Połańcu.
Wartość zadania około 68 000 zł.

33. Wykonano remont muszli koncertowej wraz z ogrodzeniem w Połańcu.
Wartość zadania około 131 000 zł.

34. Zakupiono 78 sztuk pojemników do segregacji odpadów.
Wartość zadania około 94 000 zł.

35. Wykonano zbiornik przeciwpowodziowy na osiedlu Północ I wraz z przepompownią.
Wartość zadania około 1 203 000 zł.

36. Wykonano nowa nawierzchnie ulicy Sportowej w Połańcu w kierunku stadionu wraz
z parkingami.
Wartość zadania około 166 000 zł.
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37. Wykonano remont chodników i parkingów w większości z kostki betonowej lub
o nawierzchni asfaltowej w rejonie muszki koncertowej, ulicy Madalińskiego, Generała
Zajączka, Batalionów Chłopskich, deptak pomiędzy Kościuszki a Kołłątaja, przy
pogotowiu, Przychodni Zdrowia i Szkole Podstawowej.
Wartość zadań około 670 000 zł.

38. Wykonano remont drogi do szkoły podstawowej oraz remizy w Rudnikach.
Wartość zadania około 59 000 zł.

39. Wykonano ulicę Lipową w Połańcu obok WTZ.
Wartość zadania około 101 000 zł.

40. Wspólnie ze Starostwem Powiatowym wykonano nawierzchnię na drodze powiatowej
w Wymy słowie.
Wartość zadania około 283 000 zł.

41. Wspólnie ze Starostwem Powiatowym przystąpiono do remontu drogi Połamec-
Oleśmca, wraz z budową chodnika z kostki betonowej. Rozstrzygnięto przetarg,
wybrano wykonawcę. Rozpoczęcie robót początek 2006 roku.
Wartość zadania (odcinka w granicach administracyjnych gminy Połaniec) 4 444 000 zł.

42. Wykonano monitoring Połańca za pomocą kamer.
Wartość zadania około 470 000 zł.

43. Wykonano oświetlenie drogowe na osiedlu Żapniowskie w Połańcu.
Wartość zadania około 124 000 zł.

44. Wykonano dach na sali sportowej przy szkole podstawowej w Połańcu.
Wartość zadania około 160 000 zł.

45. Sukcesywnie uzupełniono brakujące oświetlenie uliczne oraz zmodernizowano
oświetlenie na osiedlu Północ II (zmodernizowano stosując energooszczędne lampy).
Wartość zadania około 83 000 zł.

46. Wybrano wykonawcę na budowę boisk szkolnych o sztucznej nawierzchni dla
Gimnazjum w Połańcu. Realizacja zadania - pierwsza polowa 2006 roku.
Wartość zadania około 2 776 000 zł.

47. Ukończono budowę budynku OSP w Ruszczy.
Wartość zadania około 317 500 zł.

48. Kontynuowana jest praca przy budowie lokali socjalnych w Połańcu. Termm
zakończenia - czerwiec 2006 rok.
Całkowita wartość zadania 1 626 359 zł.

49. Kontynuowana jest budowa remizy w Rudnikach oraz wykonano remonty w remizach
OSP w Zrębime, Rybitwach, Maśniku, Okrągłej.
Wartość zadań około 82 500 zł.

50. Corocznie realizowane są prace z odtworzeniem rowów i budową przepustów.
Łączna wartość zadania około 400 000 zł.

51. Mam także najświeższą wiadomość:
Unia Europejska zaakceptowała wniosek dotyczący sanitacji dorzecza Czarnej
Staszowskiej. Oczekujemy potwierdzenia tego faktu na piśmie.
Mówimy o kwocie ok. 23 000 000 € tj. ok. 87 000 000 zł na całe zadanie, z czego ponad
26 000 000 zł dla Gminy Połaniec.
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Ogólna wartość mienia komunalnego w postaci budynków, infrastruktury komunalnej
i gruntów wynosi ponad 73 000 000 zł.

Zadłużenie Miasta i Gminy pozostaje na tym samym poziomie, co w roku ubiegłym
i wynosi 6 % budżetu. Jest to bardzo dobry wskaźnik.

Budżet przez cały miniony okres zachował płynność finansową. Nakłady inwestycyjne wg.
obszarów inwestowania wynoszą: w mieście 66 %, na wsi 34 %. Taki podział odpowiada
w przybliżeniu strukturze ludności Miasta i Gminy. Z całej kwoty, około 25 % przeznaczone
jest na remonty budynków i budowli, pozostała część to wydatki na modernizację lub budowę
nowych obiektów, głównie w zakresie infrastruktury komunalnej.

Szanowni Państwo !

Boże Narodzenie, Nowy Rok, choinka i opłatek to nie tylko tradycja, to nadzieja i radość.
Życzę więc wszystkim tu zgromadzonym, by Nowonarodzony Bóg dał wszystkim wiarę,
miłość, radość, obdarzył Was i Waszych bliskich zdrowiem i nadzieją.

Niech sprawi, abyśmy żyli z określonymi celami w pokoju i harmonii."

Następnie głos zabrał p. Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy Połaniec.

„Szanowni Państwo !

Niedawno obchodziliśmy Święta Bożego Narodzenia, a za trzy dni powitamy Nowy Rok.
Boże Narodzenie to jedno z najwspanialszych świąt rodzinnych, to me tylko fakt biologicznych
narodzin, czy główna prawda chrześcijanina. To czas gdy sami możemy coś postanowić
jeszcze raz, od nowa, lepiej i ładniej, a przede wszystkim po ludzku oraz z miłością. Trzeba
wielkiej siły, aby nie popadać w depresję z powodu przykrych donosów rzeczywistości,
pamiętając o świadomym spełnieniu obowiązków. Dylematy etyczno - moralne naszych
czasów są i będą bolesne, ale potrzebna jest walka z własną słabością, aby nie stracić
cierpliwości, me okazywać buty, zniechęcenia, wyższości, być sobą w dobroci i sobą pomóc.
Nie mamy co prawda nowakowych rąk, czy kaszpirowskich zaklęć, ale miejmy więcej
serdeczności i zwykłej ludzkiej uczciwości. 1 najważniejsze me omijamy piękna, które wokół
nas jest, zarówno w ludziach, przyrodzie, zwierzętach jak i w tym, co stworzył ludzki umysł.

W jednej z siedmiu Ksiąg mądrościowych - „Księdze Koheleta" czytamy -

„Wszystko ma swój czas,
i jest wyznaczona godzina

na wszystkie sprawy pod niebem:
Jest czas rodzenia i czas umierania,

czas sadzenia i czas wyrywania tego co zasadzono,
czas zabijania i czas leczenia "
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To bieguny istnienia ludzkości. Między nimi nasze ludzkie życie, dążenia, ambicje, miłość,
łzy, dzieci, radości i coraz trudniejsze wędrowanie na tym łez padole - i tak do końca. Chodzi
o to, aby me stracić twarzy, nie zapomnieć o honorze, nie uciszać serca na nieszczęścia innych,
ale iść z odkrytym czołem uczciwości oraz prawdy.
Gdy czytamy historię człowieka uświadamiamy sobie, że chrześcijaństwo przyniosło ludzkości
miłość i nadzieję, o czym mówi Święty Paweł do sceptycznego Petroniusza w „Quo Vadis"
Henryka Sienkiewicza. To rozpalona ogniem miłość pozwoliła nam przemierzać pola bitew,
organizować zrywy powstańcze, przenikała mury więzień, koncentracyjnych obozów zagłady,
mury szpitali, a w końcu mury ludzkich serc, aby dodawać sił, osłabiając moc nienawiści,
budząc współczucie - jednym słowem, aby dać nowe siły i życie. Co prawda intryguje nas ta
dziwna droga, jaką obrał Pan Bóg przychodząc do człowieka drogą pełną paradoksów i znaków
zapytania. Gdy patrzmy na nią, przypominają nam się słowa proroka Izajasza: „...bo myśli
moje me są myślami waszymi, ani wasze drogi moimi drogami..." Bóg idzie swoją własną
drogą do człowieka. 1 to jest pierwsza niespodzianka i paradoks. Bóg do ludzi przychodzi przez
ludzi, a o tym nie chcemy pamiętać.

Dzisiejsze spotkanie skłania do refleksji nad rokiem minionym i należy tu wspomnieć
o wielkim smutku i żalu po starcie Ojca Świętego - Jana Pawła II. Ta śmierć jest szczególnie
bolesna, ponieważ odszedł do wieczności nasz rodak, najznamienitszy Polak wszechczasów.

Jest to też okazja do przemyśleń, jaki będzie dla świata, Europy i Polski nadchodzący 2006 rok.
Wydaje się, że może to być bardzo dobry początek nowego czasu dla Polski. Wspaniałe
zwycięstwo w negocjacjach z Unią Europejską p. Premiera Kazimierza Marcinkiewicza, które
otwiera nadzieję dla gospodarki i w wielu innych dziedzinach życia Polaków. A negocjatorom,
niezależnie od tego jak długo będziemy pamiętali o ich zasługach, należą się słowa
podziękowania i uznania. To wielka historyczna chwila, która zamyka wieki naszej
szamotaniny na terytorium Europy. Możemy tylko więcej wygrać, bo przegrać już nie sposób.
Dotychczas w naszej historii tylko walczyliśmy, a warunki pokoju ustalali zawsze inni.
Musimy cierpliwie przyjmować nowe losy Polski i wierzyć, że kiedyś ktoś zrozumie, o co tak
usilnie i z determinacją zabiegaliśmy.

Wszystkim tu obecnym, życzę wielu sukcesów w Nowym Roku, a szczególnie zdrowia,
tolerancji, wzajemnej miłości i zgody w rodzinach, efektywnego działania na rzecz rozwoju
naszych Gmm, a także twórczego dialogu, solidnej pracy, w szczególności zdrowego
patriotyzmu i solidarności międzyludzkiej.

Wszystkiego najlepszego!"

Głos zabrali także: p. Franciszek Wołodźko - marszałek Województwa Świętokrzyskiego,
p. Czesław Pargieła - starosta Powiatu Staszowskiego oraz ks. Witold Dobrzański - proboszcz
Parafii Matki Bożej Wspomożenia Wiernych w Połańcu.

Pan Franciszek Wołodźko - marszałek Województwa Świętokrzyskiego stwierdził, że
z dużą satysfakcją wysłuchał informacji p. Przewodniczącego Rady Miejskiej o wielkości
środków zainwestowanych przez Miasto i Gminę Połaniec w obecnej kadencji Rady
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i poinformował, że istnieje zapowiedź, iż w latach 2007 - 2013 na potrzeby województwa
zostanie przekazana kwota około 900 000 000 € w ramach programów regionalnych. Jest to
szansa, jakiej do tej pory me było, więc należy czynić przygotowania do realizacji dużych
inwestycji.

Pan Marszałek dodał, że 3 gminy, czyli Połaniec, Staszów i Rytwiany wspólnie pokonały
ogromny tor przeszkód, jakim było spełnienie warunków do zakwalifikowania samtacji sołectw
tych gmin, o wsparcie ze środków Unii Europejskiej i wyraził nadzieję, że uda się tę inwestycję
prawidłowo oraz terminowo zrealizować.

Pan Marszałek złożył także życzenia, aby spełniły się wszelkie marzenia nie tylko osobiste, ale
też marzenia wielkie o wymiarze społecznym, czego przykładem jest budowa mostu na Wiśle -
w okolicy Połańca.

Pan Czesław Pargieła - starosta Powiatu Staszowskiego rozpoczął swoje wystąpienie od
gratulacji dla Połańca, z racji uchwalenia budżetu na 2006 rok. W imieniu własnym oraz
w imieniu pozostałych przedstawicieli Starostwa, czyli przewodniczącego Rady Powiatu -
p. Włodzimierza Ligęzy i wicestarosty p. Ryszarda Gada, pogratulował też realizacji wielu
ważnych zadań, i podziękował za bardzo dobrą współpracę p. Marszałkowi i władzom Połańca,
szczególnie w dziedzinie inwestycji, oświaty i kultury, a także za współpracą z Polonią ze
Wschodu.

Pan Starosta w szczególny sposób podkreślił zasługi Połańca w staraniach o środki unijne, i to
w sytuacji, gdy sceptycy mówili już o samtacji sołectw w czasie przeszłym. Jednak dzięki
uporowi władz Połańca osiągnięty został sukces.

Na zakończenie swojego wystąpienia, p. Czesław Pargieła także złożył wszystkim życzenia
wszelkiej pomyślności w Nowym Roku.

Ksiądz Dziekan Witold Dobrzański - proboszcz Parafii Matki Bożej Wspomożenia
Wiernych, podkreślił że w pięknie udekorowanej sali kawiarnianej Centrum Kultury i Sztuki,
oprócz miejscowych przedstawicieli zebrała się cząstka województwa i cząstka powiatu
w postaci osób, które pełnią ważne funkcje, ale z Połańcem są powiązane w różny sposób.

Ksiądz Dziekan wyraził pragnienie, by dobro, które jest tworzone, trwało i wzrastało dla
pożytku ogólnego, a w imieniu obecnych księży proboszczów podziękował władzom za
życzliwość i zrozumienie. Złożył też życzenia zdrowia, pomyślności i ubogacania darami nieba
wszystkich obecnych.

Później odmówiono modlitwę, Ksiądz Dziekan poświęcił opłatki i wszyscy wzajemnie składali
sobie życzenia.


